
"Segmentul imobiliarelor
premium - cel mai puþin
afectat de influenþele
exterioare"

(Interviu cu Alexandru Rãdulescu, Chief Sales Officer, ARQA)

Reporter: Cum apreciaþi cã a
evoluat piaþa imobiliarã anul tre-
cut, având în vedere contextul
macro-economic ºi s i tuaþ ia
geo-politica din zonã?

Alexandru Rãdulescu: Con-
textul macroeconomic, marcat
de o inflaþie ridicatã ºi de creºte-
rea dobânzilor pentru finanþare,
a avut un impact redus asupra
dezvoltãrilor premium în care

noi activãm, deºi este posibil sã fi
afectat semnificativ tranzacþiile
din zona mass-market.

Trebuie sã þinem cont ºi de fap-
tul cã aceastã perioadã vine
dupã un context în care au fost
tipãriþi bani, mondial, la niveluri
record. Dacã discutãm despre si-
tuaþia geopoliticã, aceasta a avut
un impact foarte scurt în timp
asupra pieþei imobiliare.

Mai mult, venind dupã perioa-
da pandemicã, am constatat cã
mentalul colectiv s-a adaptat
mult mai rapid la noul "normal"
pe care îl traversãm, aºa cã lucru-
rile ºi-au continuat cursul firesc.

Reporter: Cum au evoluat co-
sturile de construcþie?

Alexandru Rãdulescu: Atunci
când vorbim de costurile de con-
strucþie, ne referim atât la costul

materialelor de construcþie, cât
ºi la costul aferent forþei de mun-
cã ºi al taxelor din domeniu. Toa-
te au avut un trend ascendent,
care este de aºteptat sã se men-
þinã ºi în viitor. Totuºi, dacã în ca-
zul costului materialelor am avut
o fluctuaþie relativ micã în ultima
perioadã, în ceea ce priveºte mo-
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Segmentul imobiliarelor premium este, în general, cel mai puþin
afectat de influenþele exterioare, întrucât foarte puþini clienþi ape-
leazã la finanþãri bancare pentru achiziþii, considerã Alexandru
Rãdulescu, Chief Sales Officer, ARQA. Acesta ne-a precizat, într-un
interviu: "În cazul nostru, pânã în momentul de faþã, toþi clienþii au
achiziþionat cu plata din surse proprii - iar cei care apeleazã la

finanþãri o fac doar pentru a nu-ºi bloca capitalul propriu. Cât des-
pre profilul cumpãrãtorilor, vorbim în cea mai mare parte despre
antreprenori sau profesii liberale, cu venituri mult peste venitul
mediu din Bucureºti. Mai mult, majoritatea sunt familii cu copii ce
frecventeazã unitãþile de învãþãmânt private din zonã ºi care
apreciazã lucrurile exclusive, realizate cu o mare atenþie la detalii".
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dificãrile legislative propuse sau
deja implementate, lucrurile de-
vin din ce în ce mai puþin previzi-
bile. Iar acest aspect poate influ-
enþa previziunile dezvoltatorilor
pentru proiectele în derulare,
ceea ce va pune o presiune tot
mai mare pe preþul de vânzare al
dezvoltãrilor noi.

Reporter: Care este evolutia
cererii în aceastã perioadã pe
segmentul pe care activaþi? Care
este profilul cumpãrãtorului?

Alexandru Rãdulescu: Seg-
mentul premium, pe care ne
axãm ºi noi în dezvoltãrile ARQA,
este în general cel mai puþin
afectat de influenþele exterioare,
întrucât foarte puþini clienþi ape-
leazã la finanþãri bancare pentru
achiziþii. În cazul nostru, pânã în
momentul de faþã, toþi clienþii au
achiziþionat cu plata din surse
proprii - iar cei care apeleazã la
finanþãri o fac doar pentru a
nu-ºi bloca capitalul propriu. Cât
despre profilul cumpãrãtorilor,
vorbim în cea mai mare parte de-
spre antreprenori sau profesii li-
berale, cu venituri mult peste ve-
nitul mediu din Bucureºti. Mai
mult, majoritatea sunt familii cu
copii ce frecventeazã unitãþile de
învãþãmânt private din zonã ºi
care apreciazã lucrurile exclusi-

ve, realizate cu o mare atenþie la
detalii.

Reporter: Care sunt tendinþele
din domeniu?

Alexandru Rãdulescu: Putem
remarca mai multe tendinþe în
domeniu. Una dintre ele este o
consecinþã directã a blocãrii au-
torizaþiilor în Bucureºti, ceea ce a
dus la o dezvoltare mai rapidã pe
orizontalã a oraºului, în zonele li-
mitrofe.

O altã tendinþã pe care o ve-
dem din ce în ce mai pregnantã
este dorinþa clienþilor de a se
muta de la casã înapoi la bloc,
dar în imobile cu o terasã/gradi-
nã adiacentã mai generoasã ºi cu
facilitãþi gândite pentru comuni-
tate, astfel încât sã beneficieze
de confortul ºi de lipsa grijilor de
care s-ar bucura la bloc.

De asemenea, previziunea noa-
strã este cã vom regãsi din ce în
ce mai multe proiecte gândite în
jurul comunitãþii, proiectate ºi
executate cu mare atenþie la de-
talii, unde nu vei beneficia doar
de un apartament, ci de o întrea-
gã experienþã de locuire. Se va
acorda importanþã atât spaþiului
individual, cât ºi tuturor spaþiilor
comune ºi adiacente proiectului,
astfel încât sã te simþi cât mai
bine acasã.

Reporter: Ce proiecte aveþi în
desfãºurare?

Alexandru Rãdulescu: În mo-
mentul de faþã, avem în faza fi-
nalã a dezvoltãrii proiectul Jolie
Village, situat în zona Iancu Nico-
lae, în imediata vecinãtate a ºco-
lilor private din zonã, care inclu-
de 155 de apartamente, de la
studiouri pânã la apartamente
cu 4 camere ºi penthouse-uri, cu
suprafeþe de la 38 mp utili pânã
la 230 mp utili. Preþurile pentru
studiouri pornesc de la 120.000
euro, pentru apartamentele cu 2
camere - de la 172.000 euro,
pentru cele de 3 camere - de la
180.000 euro, iar pentru aparta-
mentele cu 4 camere - de la
332.000 euro plus TVA. Valoarea
investiþiei depãºeºte 25 de milio-
ane de euro.

Reporter: Ce alte proiecte ave-
þi încheiate în þara noastrã ºi ce
urmeazã sã demaraþi?

Alexandru Rãdulescu: Printre
proiectele deja finalizate în Bu-
cureºti se numãrã 19th Residen-
ce, 20th Residence, 21 Residen-
ce, Exigent One, Zen Living
Apartments ºi clãdirea de birouri
Politehnica Tower. De aseme-
nea, am construit proiectele Clo-
ud 9 ºi Nusco City. În momentul
de faþã, avem în diferite faze de
discuþie mai multe proiecte în
zona de nord a Bucureºtiului ºi,
în mod special, în zona Iancu Ni-
colae din Pipera.

Arqa Privee este într-un stadiu
avansat de proiectare ºi autoriza-
re ºi va cuprinde aproximativ
200 de apartamente, pe care le
vom dezvolta pe un teren de cir-
ca 10.000 mp.

Reporter: Cu ce cifrã de afaceri
aþi încheiat anul trecut ºi ce esti-
mãri aveþi pentru anul în curs?

Alexandru Rãdulescu: Cifra de
afaceri pe care am realizat-o în
grupul nostru de firme anul tre-
cut a fost de 118.274.709 lei.

Reporter: Câþi angajaþi ave-
þi?Cum vã descurcaþi cu forþa de
muncã?

Alexandru Rãdulescu: Echipa
noastrã din momentul de faþã
cuprinde un numãr de 78 de an-
gajaþi. Existã uºoare dificultãþi în
a gãsi muncitori noi, cu expe-
rienþã. Însã echipa noastrã s-a
format în decursul ultimilor 31
de ani ºi avem un grup închegat,
ceea ce ne oferã un avantaj în
contextul actual.

Reporter: Ce perspective con-
sideraþi cã are sectorul imobiliar
din România?

Alexandru Rãdulescu: Per-
spectivele pe termen mediu ºi
lung sunt unele încurajatoare,
comparativ cu pieþele mature
din centrul ºi din vestul Europei.
Deºi ne adresãm, atât pentru
achiziþia materialelor de con-
strucþie, cât ºi pentru forþa de
muncã, aceleiaºi pieþe, România
are încã unul dintre cele mai mici
preþuri pe metrul pãtrat din
Uniunea Europeanã. Pe de altã
parte, avem una dintre cele mai
stabile monede din Uniune ºi cel
mai bun nivel al accesibilitãþii
din istoria post-comunistã, pre-
cum ºi un nivel ridicat al depozi-
telor populaþiei în bãnci. Dovadã
stau ºi numãrul foarte mare de
tranzacþii care se achitã din surse
proprii, fãrã vreo finanþare ban-
carã. Avem încredere în evoluþia
pozitivã a sectorului imobiliar
din România, motiv pentru care
ne concentrãm toate eforturile
pentru dezvoltarea cât mai mul-
tor proiecte.

Reporter: Mulþumesc!
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